

附錄、衛生局大事紀要

日期	內容
1 月	
01 日	訂定臺北市防疫旅館疑似群聚感染處理作業 SOP。 公告「臺北車站周邊場域，自 2022 年 1 月 1 日起為除吸菸區外，禁止吸菸場所」。
03 日	臺北市 COVID-19 疫苗預約系統重啟。
05 日	臺北市 23 家診所（萬華區 20 家、中正區 2 家及大安區 1 家）協助發放家用快篩試劑予評估具嚴重特殊傳染性肺炎（COVID-19）臨床條件或符合 TOCC 疑似個案。
10 日	辦理「定期做健檢，生龍活虎一整年」臺北市 104 場整合性健康篩檢開跑記者會，共計 20 人參加。
20 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議。
28 日	發布「臺北市餐飲業防疫管理措施指引」。
2 月	
06 日	擴大指定診所發放名單，委由健康服務中心提供診所家用快篩。
08 日	臺北市榮獲「110 年健康城市暨高齡友善城市獎」12 項獎項，假臺北市政府市政大樓劉銘傳廳於市政會議辦理獻獎事宜，計 14 人參與。
18 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議。
22 日	臺北市榮獲「第 9 屆西太平洋健康城市聯盟（AFHC）國際研討會」3 項獎項，假臺北市政府市政大樓劉銘傳廳於市政會議辦理獻獎事宜，計 6 人參與。
3 月	
18 日	臺北市立聯合醫院新任璩大成總院長佈達典禮，由衛生局局長黃世傑宣讀佈達令並監誓。
21 日	臺北市政府食品安全委員會。
25 日	公布「臺北市新興菸品管理自治條例」，3 月 27 日生效。
29 日	臺北市 COVID-19 疫苗預約系統再次重啟。
4 月	
16 日	臺北市信義區試辦居家照護。
18 日	臺北市立聯合醫院啟動「虛擬醫院」型態，執行健康／就醫評估、通訊在家診療、送藥、轉送、諮詢、收案追蹤管理及通報安置等照護。
20 日	全面啟動確診者居家照護，臺北市 12 個行政區皆成立關懷中心。



Appendix Key Events of the Department of Health

Date	Content
January	
01	Established the SOP for handling suspected cluster infections in Taipei City's epidemic prevention hotels. Announcement: Effective January 1, 2022, smoking is prohibited in the vicinity of Taipei Main Station, except in designated smoking areas.
03	The Taipei City COVID-19 vaccine reservation system has been restarted.
05	23 clinics in Taipei City (20 in Wanhua District, 2 in Zhongzheng District, and 1 in Daan District) have assisted in distributing home rapid antigen test kits to evaluate individuals with COVID-19 clinical conditions or suspected cases based on TOCC criteria.
10	Taipei City held 104 press conferences for the launch of the "Regular Health Check-up for Vigorous Year" on integrated health screening with participation by a total of 20 individuals.
20	Meeting of the Taipei City Government Food Safety Committee Working Team.
28	Publication of the "Guidelines for Epidemic Prevention Management in the Taipei City Food and Beverage Industry."
February	
06	Expanded list of designated clinics for distribution, with the Health Service Center entrusted to provide home rapid antigen tests to clinics.
08	Taipei City was honored with 12 awards for the "2021 Taiwan Healthy City and Age-Friendly City Award" held at the Liu Ming-Chuan Hall of the Taipei City Government Building, attended by 14 individuals.
18	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
22	Taipei City received 3 awards at "The 9 th Global Conference of the Alliance for Healthy Cities" held at the Liu Ming-Chuan Hall of the Taipei City Government Building, with the participation of 6 individuals.
March	
18	The inauguration ceremony for the newly appointed Da-Chen Chu, the Superintendent for Taipei City Hospital, was held, with the issuance of the proclamation read by Shier-Chieh Huang, Commissioner of the Department of Health, and an accompanying oath.
21	The Taipei City Government Food Safety Committee convened.
25	The "Taipei Municipal Novel and Emerging Nicotine and Tobacco Products Self-Government Ordinance" were announced and came into effect on March 27 th .
29	The Taipei City COVID-19 vaccine reservation system was reinstated once again.
April	
16	The trial implementation of home care was carried out in Xinyi District of Taipei City.
18	Taipei City Hospital initiated the establishment of a "Virtual Hospital" model, encompassing health/medical assessment, remote consultations, medication delivery, referrals, consultations, case tracking management, and reporting arrangements for care.
20	Comprehensive implementation of home care for confirmed cases was undertaken, with the establishment of care centers in all 12 administrative districts of Taipei City.

日期	內容
22 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議。
30 日	社區篩檢站轉型為防疫急門診。
5 月	
04 日	北士科車來速啟用，至 6 月 8 日止。
08 日	臺北市嚴重特殊傳染性肺炎 (COVID-19) 專區網頁上線。
10 日	萬華區、中山區、文山區、北投區試辦「社區診所投入居家照護」計畫。
11 日	「臺北木柵機廠防疫急門診」(車來速) 開始營運，至 6 月 3 日止。 啟動萬華區 COVID-19 疫苗接種專案。
16 日	12 行政區啟動「社區診所投入居家照護」計畫。
17 日	中正紀念堂車來速上線，至 6 月 8 日止。
18 日	食安工作小組會議。 65 歲 (含) 以上長者經醫師確認，或由醫事人員執行抗原快篩結果陽性者，即可研判為確定病例。
31 日	公告「臺北市文山區華興里之 4 處區外區域：統一便利商店華興店、萊爾富便利商店文山心動店、永建市場大樓、臺北市同心華德福實驗教育機構 (含臺北市實永非營利幼兒園)」，自 2022 年 5 月 31 日起為全面禁止吸菸場所。
6 月	
01 日	自由廣場兒童 BNT 接種站設站接種。
18 日	幼兒園 BNT 第 1 劑、莫德納第 1、2 劑四區 (萬華、北投、內湖、文山區) 設站接種。
20 日	臺北市政府食品安全委員會。
23 日	國小 BNT 及莫德納第 2 劑校園集中接種。
28 日	幼兒園 BNT、莫德納十二區設站接種。
30 日	臺北車站中型接種站退場。
7 月	
04 日	辦理「2022 臺北健康城市論壇」計 155 人與會。
21 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議。
30 日	幼兒莫德納十二區設站接種。
8 月	
01 日	公告「臺北市公有幸安市場大樓所屬之室外場所，自 2022 年 8 月 1 日起為全面禁止吸菸場所」。



Date	Content
22	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
30	Community screening stations were transformed into epidemic emergency clinics.
May	
04	The COVID Rapid Test Drive-Thru at Beitou Shilin Technology Park commenced operation and ran until June 8 th .
08	The Taipei City COVID-19 dedicated section webpage was launched.
10	The “Community Clinics for Home Care Pilot Program” was implemented in Wanhua District, Zhongshan District, Wenshan District, and Beitou District.
11	The “TRTC Muzha Depot Epidemic Emergency Clinic” (drive-thru) began operations and ran until June 3 rd .
16	The “Community Clinics for Home Care Pilot Program” was launched in all 12 administrative districts.
17	The COVID Rapid Test Drive-Thru at Chiang Kai-shek Memorial Hall was launched and ran till June 8 th .
18	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee. Individuals aged 65 and above, confirmed by a physician or tested positive through antigen rapid screening performed by medical personnel, were classified as confirmed cases.
31	Announcement of “4 off-site areas in Huaxing Village, Wenshan District, Taipei City: 7-11 Convenient Store Xinfu Branch, Hi-Life Convenient Store Wenshan Xindong Branch, Yongjian Market Building, and Taipei Tongxin Waldorf Experimental Educational Institution (including Taipei City Shinyong Non-Profit Kindergarten), were designated as smoke-free areas effective from May 31, 2022.
June	
01	The Children’s BNT Vaccination Station at Liberty Square was established for administering vaccines.
18	Kindergartens in 4 districts (Wanhua, Beitou, Neihu, and Wenshan) set up vaccination stations for the first dose of BNT and the first and second dose of Moderna.
20	The Taipei City Government Food Safety Committee.
23	Elementary schools conducted centralized vaccination for the second dose of BNT and Moderna on campus.
28	Vaccination stations for BNT and Moderna were established in 12 districts for kindergartens.
30	The medium-sized vaccination station at Taipei Main Station concluded its operations.
July	
04	The “2022 Taipei Healthy City Forum” was conducted with the participation of 155 attendees.
21	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
30	Vaccination stations were set up in 12 districts for administering the Moderna vaccine to children.
August	
01	Announcement of “Effective from August 1, 2022, all outdoor areas of the publicly-owned Xingan Market building in Taipei City are designated smoke-free zones” was made.

日期	內容
06 日	幼兒莫德納十二區設站接種。
13 日	5 至 11 歲兒童 COVID-19 疫苗十二區設站接種。
19 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議
20 日	12 至 18 歲青少年 BNT 設站接種。
27 日	四區幼兒莫德納設站接種。
31 日	衛生福利部明文規定照管人力於 2023 年轉約聘，衛生局立即啟動現職照管人員原職改聘作業及報府流程。
9 月	
05 日	臺北市宣布「微管制防疫措施」，嚴格禁止逐桌敬茶敬酒，落實唱歌戴口罩。
12 日	國小及國高中 COVID-19 疫苗入校接種。
19 日	臺北市政府食品安全委員會。
22 日	流感疫苗跨局處協調會議。
30 日	2022 年食材登錄平台 - 飯店 BUFFET 專區成果發表會。
10 月	
01 日	臺北市流感疫苗開打記者會。 數位里辦系統社區設站啟用。 流感疫苗校園設站開打。
06 日	臺北市立聯合醫院辦理「用科學精神做毒品防制－臺北市毒品危害防制工作手冊發表記者會」，發表臺北市歷年毒防政策亮點及多項全國首創方案，展現臺北市政府毒品防制中心整合相關公私部門資源共同努力的成果。
11 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議。
17 日	2022 年夜市微笑標章成果發表會。
11 月	
01 日	流感疫苗第二階段開打。 流感疫苗職場設站開打。
02 日	衛生局防疫諮詢委員會 2022 年第 1 次會議。



Date	Content
06	Vaccination stations were set up in 12 districts for administering Moderna vaccine to young children.
13	Vaccination stations were established in 12 districts for administering the COVID-19 vaccine to children aged 5 to 11.
19	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
20	Vaccination stations were set up in 12 districts for administering the BNT vaccine to adolescents aged 12 to 18.
27	Vaccination stations were set up in 4 districts for administering the Moderna vaccine to young children.
31	The Ministry of Health and Welfare explicitly stipulated that the contract for caregivers would be renewed in 2023. The Department of Health immediately initiated the process of rehiring current caregivers and submitted the necessary documentation to the authorities.
September	
05	Taipei City declared the implementation of “Micro-Control Epidemic Prevention Measures,” which strictly prohibited table-by-table tea and alcohol ceremonies and enforced the wearing of masks while singing.
12	COVID-19 vaccination was administered in elementary, middle, and high schools.
19	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
22	Meeting of the interdepartmental coordination committee for influenza vaccination.
30	The results presentation event for the 2022 Food Tracer Taipei Platform – Hotel Buffet Section.
October	
01	The press conference for the launch of the influenza vaccine in Taipei City. The activation of the digital neighborhood office system for community vaccination stations. Commencement of campus vaccination station for the influenza vaccine.
06	Taipei City Hospital conducted a press conference titled “Drug Prevention with Scientific Spirit – Presentation of Taipei City Drug Abuse Prevention Handbook,” where they highlighted the city’s historical drug prevention policies and various pioneering national initiatives, showcasing the collaborative efforts of the Taipei City Government Drug Abuse Prevention Center in integrating resources from relevant public and private sectors.
11	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
17	Results presentation event for the 2022 Night Market Food Safety Smile Certification.
November	
01	The second phase of influenza vaccine administration commenced. The workplace vaccination stations for influenza vaccine commenced.
02	The first meeting of the Department of Health’s Epidemic Prevention Consultation Committee in 2022.

日期	內容
04 日	參加第 9 屆西太平洋健康城市國際研討會，線上發表口頭報告 12 篇、榮獲健康城市創新發展獎 3 件。
09 日	衛生局暨所屬十二區健康服務中心榮獲衛生福利部國民健康署「2022 健康傳播素材徵選活動」地方政府衛生局（所）組 11 項獎項。 COVID-19 疫苗接種市場專案－環南市場設站。
10 日	COVID-19 疫苗接種市場專案－萬大第二區民活動中心設站。
15 日	臺北市第十屆績優藥事人員評選委員會。
17 日	臺北市政府食品安全委員會工作小組會議。
18 日	臺北市立聯合醫院與台灣精實醫務管理學會主辦「2022 精實醫療國際高峰會－後疫情下精實管理的挑戰與機會」
12 月	
01 日	臺北市立聯合醫院昆明防治中心辦理「臺北市 111 年度國中及高中（職）『愛滋關懷 預防感染』海報設計競賽頒獎典禮」，表揚愛滋防治海報創作優秀學生及指導老師，並宣告優秀作品線上展覽正式開始，至 2023 年 11 月 30 日止。
05 日	衛生局暨所屬機關榮獲衛生福利部國民健康署「2022 年臺灣健康城市暨高齡友善城市獎暨海報獎」6 項獎項。 衛生局參建信義區廣慈衛福大樓，於 2022 年 12 月 5 日舉辦開幕典禮。
12 日	衛生局新建北投區稻香合署辦公大樓，於 2022 年 12 月 12 日舉辦開幕典禮。
14 日	國小莫德納次世代 BA.4/5 疫苗入校。
17 日	國高中莫德納次世代 BA.4/5 疫苗四校設站。
19 日	臺北市政府食品安全委員會。
25 日	依府函衛生局局長未任命就職前，由陳正誠副局長代理。
30 日	流感疫苗用罄。



Date	Content
04	Had taken part in the 9 th Global Conference of the Alliance for Healthy Cities. 12 oral presentations was delivered and 3 awards were received for innovative healthy city development.
09	The Department of Health and its 12 District Health Centers were honored with 11 awards in the local government health bureaus and divisions category by the Health Promotion Administration, Ministry of Health and Welfare for the “2022 Health Communication Material Selection Event.” Established vaccination station at the Huanan Market under the COVID-19 Vaccine Administration Market Project.
10	Established vaccination station at the Wanda Second District Civic Activity Center under the COVID-19 Vaccine Administration Project.
15	The Taipei City 10 th Evaluation Committee for Outstanding Pharmaceutical Personnel.
17	Meeting of the working group of the Taipei City Government Food Safety Committee.
18	“2022 International Lean Healthcare Summit– Challenges and Opportunities for Lean Management in the Post-Pandemic Era,” jointly organized by Taipei City Hospital and the Taiwan Lean Healthcare Management Association.
December	
01	Taipei City Hospital Kunming Prevention and Control Center held the “2022 Taipei City Junior High (Vocational) School ‘HIV Care and Infection Prevention’ Poster Design Competition Awards Ceremony,” honoring outstanding students and guiding teachers in HIV prevention poster creation. It also announced the official start of the online exhibition showcasing excellent works, which will run until November 30, 2023.
05	The Department of Health and its affiliated organizations received 6 awards in the “2022 Taiwan Healthy City and Age-Friendly Cities Awards and Poster Awards” organized by the Health Promotion Administration, Ministry of Health and Welfare. The Department of Health participated in the construction of the Guanci Welfare Building in Xinyi District and held its opening ceremony on December 5, 2022.
12	The Department of Health inaugurated the newly built Daoxiang Joint Office Building in Beitou District with an opening ceremony on December 12, 2022.
14	Primary schools received the Moderna Next Generation BA.4/5 vaccine on campus.
17	Middle and high schools set up vaccination stations for the Moderna Next Generation BA.4/5 vaccine.
19	Meeting of the Taipei City Government Food Safety Committee.
25	In the absence of the appointed Commissioner of the Department of Health prior to taking office, Deputy Director Cheng-Cheng Chen acted as the interim.
30	Influenza vaccine supplies have been depleted.